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Kijönni a brüsszeli buborékból
Beszélgetés Dubravka Šuicával, az Európa jövője
konferencia társelnökével
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Félidejéhez érkezett az Európai Unió következő reformcsomagját előkészítő, Európa jövője
konferenciasorozat. A civil társadalom bevonásával járatlan utat választottak az uniós
intézmények. Mostanáig az integráció haladását kormányközi konferenciákon érlelték ki. Az
együttműködés szerkezetének és mélységének formája rendre az alapszerződés
módosításával járt. A reformokról lehet vitatkozni, tükrözték-e az európai népek valódi
szükségleteit, gondolkodásukat Európáról, de az biztos, hogy azokból soha nem vettek vissza,
ellenkezőleg, egyre határozottabban érvényesült az európai gondolat. A folyamat 2005-ben
megtorpant, a tervezett Európai Alkotmányt Franciaország és Hollandia népszavazáson
utasította el, a kormányokat visszaküldték a tárgyalóasztalhoz. Ennek lett a következménye a
kevésbé ambiciózus Lisszaboni Szerződés, amely másfél évtized után felülvizsgálatra szorul. A
három uniós intézmény, az Európai Parlament, az Európai Bizottság és a tagállamokat
tömörítő Tanács úgy döntött, hogy a polgárok kezébe adja a választást, gondolkodjanak arról,
milyen Európában akarnak élni, milyen legyen Európa jövője. A konferencia három társelnöke
közül legutóbb az EP-t képviselő Guy Verhofstadt osztotta meg gondolatait az ÉS-sel, ezúttal
az Európai Bizottságot képviselő társelnököt, Dubravka Šuicát kérdezte Fóti Tamás.
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